
Krajevna skupnost Lipoglav

Vedno močnejše
organizirane sile

KS Lipoglav tvori šest vasi:
Mali Lipoglav, Veliki Lipo-
glav, Pance, Sela pri Pancah,
Repče in Brezje. Le nekaj
krajanov je »čistih« kmetov,
Večina ljudi je zaposlena v
delovnih organizacijah ljub-
ljanskih občin.

Lipoglav je manj razvita
KS naše občine. Srečujemo se
s kopico komunalnih proble-
mov. Naš novi svet KS je naj-
prej sklenil v celoti zamenjati
električno omrežje v KS.
Večji del sredstev smo dobili
od občinske skupščine, drugo
pa smo krajani prispevali s
samoprispevkom. Občinska
skupščina nam je s primerno
vsoto denarja pomagala preu-
rediti pokopališče in mrtvaš~
nico, nabavili smo tudi mrtva-
ški voziček. Prej smo morali
krste nositi ali pa voziti s
konjsko vprego. Na pokopa-
lišču so bili do nedavna tudi
štirje partizanski grobovi. Na
pobudo sveta KS smo skupaj
z občinskim odborom ZB
NOV tem padlim tovarišem
uredili skupno spominsko
obeležje. Tako bodo tudi bo-
doči rodovi ohranjali spomin
na narodnoosvobodilni boj.

Agilni gasilci so se pred
časom odločili za adaptacijo
in razširitev svojega doma.
Ker pa so gasilci tudi člani
sveta KS, je vzniknil predlog,
da bi tudi KS prispevala delež
k tej gradnji. Gasilci bi prido-
bili boljše prostore, drugi pro-
stori naj bi bili namenjeni za
krajevno samoupravo, večji
prostori pa bi naj služili za
zbore občanov ali za kulturno
dejavnost. Predlog je bil spre-
jet in lotili smo se dela. Del
sredstev smo dobili od občin-
ske gasilske zveze, precejšen
del pa je dala občinska skupš-
čina, mnogo pa je biio pri-

spevkov občanov, predvsem
gasilcev.

Naša KS nima niti metra as-
faltirane ceste; 7km maka-
damske ceste — naše zveze z
Ljubljano — vzdržuje komu-
nalno podjetje, za preostalih
12 km pa nosi breme KS. Od
komunalne skupnosti dobimo
zanje po 6 din na dolžinski
meter, kar je za današn je cene
precej premalo in bomo mo-
rali krajani kar sami prispe-
vati samoprispevek, če bomo
hoteli imeti vzdrževane ceste.

Naj pa poudarim, da je
naša KS urbanistično obdela-
na. Imamo tudi zazidalne po-
vršine za počitniške hišice in
seveda za stanovanjske hiše.

Že več let se spopadamo s
problemom pitne vode. Pre-
težni del kra janov se še vedno
oskrbuje s kapnico in nujno se
moramo lotiti gradnje vodo-
voda.

Ker višinski kmetje nimajo
toliko dohodka kot nižinski,
imajo ugodnosti pri zdrav-
stvenem zavarovanju.
Kmečki zavarovanci plaču-
jejo le 60% zdravstvenega
zavadovanja, 40% pa pora-
čuna občinska skupščina so-
cialnemu zavodu. Skupnost
za pospeševanje kmetijstva
nudi našim kmetom 80 par
regresa pri nakupu vsakega
kilograma umetnih gnojil,
komisija za kmetijska vpra-
šanja pri KS pa nudi brezpla-
čen dovoz umetnega gnojila.
Tako se kmetom zboljšuje
standard, predvsem pa je to
spodbuda za mlade, da ne bi
bežali v mesto.

Pred nekaj leti je je bil usta-
novljen mešani pevski zbor. Tudi
tako dvigujemo svoj standard.

Poleg socialistične zveze
imamo v naši KS osnovno organi-
zacijo mladine in zveze komuni-
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stov. Tudi delegatski sistem je za-
živel. Vedno več krajanov je zelo
požrtvovalnih pri vseh akcijah,
kljub temu, da so preobreme-
njeni s svojim delom.

In kaj še načrtujemo poleg že
povedanega?

Napeljavo telefona v vas Pance
in kasneje v Veliki Lipoglav in
Brezje, gradnjo ploščadi za mla-
dino, napeljavo javne razsvetlja-
ve, vzdrževanje krajevnih cest —
tudi pozitni in nadaljnjo krepitev
obrambnih priprav.

Želimo, da bi vse to tudi čim-
prej uresničili.

ANTON VOVK


